
Bestyrelsesmøde VIBY-ROSENVANG DAGTILBUD. 
D. 2022.04.25   

Bilag: 1) Kommunikationsstrategi 2) Anvendelsesstrategi AULA forældre 3) Bilag nyt fra dagtilbuddet 

Datoer for planlagte bestyrelsesmøder i indeværende år:   d. 10.11.2021, d. 23.02.2022, d. 25.04.2022 og 02.06.2022 fra 17.15 til 19.45.  

 
Hvor:        Børnehuset Grundtvigsvej, Grundtvigsvej 26, 8260 Viby J.  
 
           
Hvornår:   Fra kl. 17.15 til kl. 19.45  
   

Hvem:       
Forældrerepræsentanter:  

 Christian Wulff Colmorn, Børnehuset Grundtvigsvej      
 Maria Bach Jensen, Børnehuset Vilhelm Becks Vej  
 Mette Franck Højbjerg Mathiasen, DII Tumlehuset  
 Benjamin Bjerg Hertz, Østerbo Vuggestue og Børnehave  
 Helle Højen Riis Thorsen, Børnehuset Fredensvang  

       
 Ingen repræsentant DII Hurlumhejhuset    
 Ingen repræsentant Børnehuset Vidtskue  

 
Medarbejderrepræsentanter:  

 Gitte (Bjørnbaksvej)  

 Pernille (Grundtvigsvej) 

 Dorthe (Vidtskue) 
 
Fraværende:  

 Helle Sørensen, Børnehuset Moltkesvej 
 Anastasija Ananica, Vuggestuen Bjørnbaksvej  

 
Dagtilbudsleder: Lisbeth  
 
Referent:  Mette   
 
Mødeleder: Benjamin 
 
Gæst: Mia Stein Thorsager, pæd. leder Moltkesvej.  
                                   

 

Dagsorden: 

 
Kl. 17.15-17.30: Pædagogiske læringsmiljøer. 
Præsentation af Børnehuset Grundtvigsvej, - Pernille viser rundt og fortæller om indretning med fokus på 
de pædagogiske læringsmiljøer.  

- Fortæller om bålplads og brugen af dette 

- Fortæller om hvordan de bruger stuerne  

- Fortæller om hvordan pædagogerne benytter sig af skemaer for at kunne holde fokus på 

kerneopgaven  
 
 
Kl. 17.30-18.30: Dagtilbuddets kommunikationsstrategi. 
 
Hvorfor en kommunikationsstrategi? 

- Gruppe 1 snakkede om forventningsafstemning  Hvordan, hvornår og hvor meget skal vi fx skrive 
på AULA  

- Gruppe 1 Et ønske om en ensartet kommunikation  
- Gruppe 2 snakkede om dokumentets anvendelighed  
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o Der er stemning for, at man prioriterer de forskellige indsatser  Det skal være beskrevet i 
praksis, udmøntet i praksis.  

o Det anbefales at tage det op i forældrerådet  
o Strategien er beskrevet i mål  ”hvornår er vi i mål så”? Er der mere tale om en vision?  
o Den skal måske bruges i forældrerådene løbende og så kan man dykke ned i den alt efter 

”behov” 
 

KL.18.40-18.55: Forældrebetalt frokostordning.  

Tilbagemelding fra forældrerådene – Alle institutioner melder ud at de ikke ønsker, at have forældrebetalt 
frokostordning  

- Maria fortæller, at pædagogerne i deres hus synes madpakken er vigtig fordi der er en del der ikke 

spiser middagsmad fra Monas  Andre huse byder ind med at det ikke er sådan ved dem, der er er 

Monas ”populært” 

- Lisbeth beskriver reglerne for kostordning mm. Det skal for eksempel være udgiftsneutralt  

- Det leder en snak til mulighederne for madordninger internt i dagtilbuddet mm.  

- Pernille fortæller om vigtigheden af at en eventuel ny madordning ikke må være tidskrævende for 

personalet – Maden fra Monas opfylder fint dette kriterie  

- Snakken lukkes herfra eftersom alle afdelinger siger nej!  
 

Kl. 18.55-19.15: Afdelingernes kommunikation via AULA  

- På sidste bestyrelsesmøde snakkede vi om at vi havde behov for at snakke om AULA generelt  

-  Lisbeth fortæller, at hun har taget en snak med de afdelinger, som bruger AULA mindst for at være 

nysgerrig på hvad det er der hæmmer eller hvad det er der forhindrer i at AULA bliver brugt 

- Lisbeth er gået gang med dette arbejde og vil være nysgerrig på det fremadrettet  

- Bestyrelsen må meget gerne byde ind med noget også såfremt det giver mening  

- Alle pædagoger eller i hvert fald alle stuer skal bruge AULA  Målet er at opnå ”en form” for 

ensartet kommunikation  

- Helle fortæller, at der også bliver talt om at det er besværligt i forhold til at tagge børn på billeder  

- Maria fortæller, at de i deres hus skal ligge billeder op mandag, onsdag og fredag på alle stuer – 

formålet er, at det skal ”under huden” på pædagogerne og så kan man forhåbentligt om nogle 

måneder ikke have ”strikse” regler omkring det men så bliver det en vane  Forældrerådet har 

foreslået dette og så har den pædagogiske leder taget det videre til pædagogerne og det er nu aftalt  

-  
Kl. 19.15-19.35: Nyt fra dagtilbuddet til bestyrelsen  

- Evaluering af den pædagogiske lærerplan  

o Det er lovpligtigt, at den skal evalueres hver andet år  

o Lisbeth beskriver de forskellige dele i denne evaluering – som foregår i de enkelte 

afdelinger. I besvarelsen er der også et afsnit omk. bestyrelsens inddragelse og rolle i 

arbejdet med den pæd. læreplan.  mm.  

o Denne måde at evaluere på gør det muligt for den enkelte afdeling at sætte kræfter ind hvor 

det giver mening – samt for at de enkelte afdelinger kan nå det de gerne vil nå  

o Der bliver spurgt til hvordan det fungerer i praksis  Det er første gang, at evalueringen af 

den styrkede læreplan finder sted, men målet er, at det er meningsgivende for både 

pædagoger og ledelse 

 
Kl.19.35-19.45: Eventuelt  
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- Hvad skal vi have på som punkt til næste bestyrelsesmøde?   

o ”Respekt for grænser”  På de kommende forældrerådsmøder skal dette punkt på 

dagsordenen (der skal være en repetition en gang om året) (Skal ikke på som punkt næste 

gang! Det foregår lokalt)  

o 1-3 gode historier fra alle dagtilbud (ALLE skal forberede nogle gode historier fra deres eget 

hus) inspirationsrunde omkring alle emner    

- 140 børn var tilmeldt fællespasning og knap halvdelen benyttede sig af det!  Det er for ringe! Et 

ønske om, at vi kommer dette til livs – forældrerådene skal snakke om dette 

 Vi skal ikke snakke om dette næste gang.  
 
 
 


